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PROTOKÓŁ  

IV sesji Rady Gminy w Sieradzu w kadencji 2024-2029 

z dnia 18 czerwca 2024 r. 

od godz. 10:00 do godz. 12:25 

(miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Urzędu Gminy Sieradz,  

ul. Armii Krajowej 5, 98-200 Sieradz) 

 

Ustawowa liczba Radnych – 15. 

Obecnych Radnych – 15. 

 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 1 - Otwarcie IV sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 

1990r. o samorządzie gminnym dokonał otwarcia IV Sesji Rady Gminy w Sieradzu. Stwierdził, 

że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi qworum przy, którym Rada może obradować i 

podejmować prawomocne decyzje. 

W sesji udział wzięli: radni, sołtysi, wójt P. Jarosław Kaźmierczak, z-ca wójta P. 

Krzysztof Polusik, sekretarz P. Renata Plucińska, skarbnik P. Emilia Bartosiewicz, kierownik 

referatu spraw samorządowych, obywatelskich i społecznych  P. Włodzimierz Miłek, 

kierownik GOPS P. Maria Karczmarek, radca prawny P. Marcin Kęsiak, media. 

 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad IV sesji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, iż Radni Gminy otrzymali 

proponowany porządek obrad. Poprosił o zgłaszanie zmian do porządku obrad. Zmian do 

porządku obrad nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania jawnego, imiennego nad przyjęciem porządku obrad. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski przedstawił wyniki głosowania: obecnych - 15 

Radnych: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Porządek obrad IV sesji Rady Gminy: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad IV sesji. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z Sesji Rady Gminy Sieradz. 

4. Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Sieradz za 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sieradz wotum zaufania. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023 rok, po uprzednim zapoznaniu 

się i rozpatrzeniu:  

- sprawozdania finansowego za rok 2023,  

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023rok,  
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- informacji o stanie mienia Gminy Sieradz według stanu na dzień 31 grudnia 2023r., 

- uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2023r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok, po uprzednim zapoznaniu się i rozpatrzeniu:  

- wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi    Gminy Sieradz 

za 2023 rok wraz z uzasadnieniem,  

- uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku    

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz za 2023rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na 

lata 2024-2032. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i 

ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

realizujących nowe inwestycje w ramach pomocy de minimis. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Sieradz. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Sieradz 

porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia gminie Miasto Sieradz zadania 

publicznego polegającego na opracowaniu dokumentu pn. „Koncepcja rozwoju rowerowych 

i pieszych szlaków turystycznych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na obszarze 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sieradz – Zduńska Wola – Łask”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność Gminy Sieradz, położonej w obrębie Sokołów gm. Sieradz, 

oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 63/2, o powierzchni 0,7000 ha. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji udzielenia dotacji celowej z środków 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Sieradz. 

17. Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

18. Interpelacje i zapytania Radnych. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 3 - Zgłaszanie uwag do protokołu z Sesji Rady Gminy Sieradz. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr I/2024. 

 

Punkt 4 - Informacja Wójta z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym. 

Wójt Gminy P. Jarosław Kaźmierczak na początku skierował kilka słów w stronę sołtysów, 

którzy zostali wybrani na nową kadencję. Szczególnie życzył dobrej współpracy z radnymi, 

pracownikami urzędu, żeby w sołectwach dobrze się działo a inwestycje, które będą w nich 

realizowane były przez nich wspierane. Natomiast sołtysom, którzy zakończyli pełnić tę 

zaszczytną funkcję podziękował za współpracę jednocześnie życząc zdrowia, spokoju.  

Kolejno przedstawił zadania, które zostały wykonane w okresie od 28 maja 2024 r. do 

18 czerwca 2024 r. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił o przedstawianie się 

radnych, sołtysów a także wskazanie miejscowości, których są reprezentantami.   
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Punkt 5 - Debata nad raportem o stanie Gminy Sieradz za 2023 rok. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poinformował, iż Wójt P. Jarosław Kaźmierczak 

na ostatniej sesji przedstawił raport o stanie Gminy Sieradz za 2023 r. i jednocześnie 

powiadomił, iż w ustawowym terminie nie wpłynął żaden wniosek od mieszkańców gminy w 

sprawie wzięcia udziału w debacie i związku z tym tylko Radni uczestniczący w sesji mogą 

wziąć udział w debacie. Kontynuując poprosił Radnych o zabranie głosu w debacie. 

 

Radna P. Bogumiła Woźniak na wstępie złożyła gratulacje kierownictwu urzędu za realizację 

budżetu a także radnym, którzy byli przychylni inwestycjom realizowanym na terenie gminy.  

Następnie poruszyła kwestię wskazanych w raporcie zagadnień: zaległości, które 

występują w każdej gminie i nie są stanowią dużego procentu; oświaty, na którą poza 

subwencją oświatową przeznaczana jest w budżecie bardzo duża pula środków; wydatków 

majątkowych, które na jednego mieszkańca wynoszą prawie 1112zł; funduszy sołeckich, które 

są dobrą inicjatywą dla mieszkańców sołectw; wartości mienia komunalnego, do którego 

wlicza się środki transportu, przepompownie, narzędzia, nieruchomości i szacuje się na kwotę 

143 mln zł.  

W temacie mienia komunalnego zwróciła uwagę, że prawdopodobnie w opracowanym 

raporcie popełniono błąd i w miejscowości Stawiszcze ujęto działkę rzekomo pod remizę. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak wskazał, że jest to działka po byłej szkole podstawowej. 

 

Radna P. Bogumiła Woźniak kontynuując temat poruszyła kwestię ładu przestrzennego i 

wydawanych decyzji o warunkach zabudowy. Tutaj zwróciła uwagę na długie terminy 

załatwiania spraw związanych z wydawaniem decyzji, których w ubiegłym roku wydano 189. 

To pokazuje, że gmina się rozwija i na pewno będzie miało odzwierciedlenie na wysokość 

podatków jakie będą wpływać do budżetu gminy, ale jednocześnie na zobowiązania gminy 

wobec nowych mieszkańców. Następnie wskazała, że w roku ubiegłym była bardzo mała liczba 

urodzeń dzieci. Zdaniem radnej budowa żłobka gminnego może wpłynąć na dzietność rodzin. 

Kolejno w temacie ochronie zdrowia zwróciła uwagę, że na terenie gminy nie ma ośrodków 

ochrony zdrowia, gdyż mieszkańcy korzystają z dostępnych ośrodków na terenie miasta 

Sieradza. Niemniej w ubiegłym roku na terenie gminy zorganizowano badania 

mammograficzne. W tym temacie również wspomniała o wygaszonych zezwoleniach na 

sprzedaż napojów alkoholowych z powodu likwidacji punktów sprzedaży. Co jest dobrym 

czynnikiem, gdyż mieszkańcy mają ograniczony dostęp do alkoholu co wpłynie na 

bezpieczeństwo m.in. na drogach. Następny poruszony temat to gospodarka komunalna i 

mieszkaniowa. W rozdziale tym m.in. wskazane jest zadłużenie mieszkańców, którzy zajmują 

lokale gminne. Trudno zrozumieć dlaczego nie opłacają czynszu, który jest bardzo mały a 

zadłużenie z roku na rok rośnie. Poza tym nie ma możliwości eksmitowania osoby, która zalega 

z opłatami. 

Kolejno nawiązała do rozdziału związanego z pomocą społeczną. Osobiście jest pełna 

podziwu dla osób pracujących w ośrodku pomocy społecznej a szczególnie dla osoby 

zajmującej stanowisko asystenta rodziny. Pracownik zajmuje się 11 rodzinami, od którego 

wymagana jest odpowiedzialność za podejmowane decyzje, które nie należą do łatwych. Dalej 

wskazała, że wydano 165 kart dużej rodziny. Rodziny wielodzietne maja możliwość korzystania 

ze zniżek za zakupy i usługi w wybranych sklepach. Kolejno dodała, że zmniejszyła się liczba 

korzystających ze świadczeń pomocy społecznej. Zapewne wpływ na to miały programy 

socjalne wprowadzone przez państwo. Jednocześnie wskazując, że zwiększyły się opłaty za 

pobyt mieszkańców w domach opieki społecznej. Jest to zadanie ośrodków pomocy społecznej 
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i dlatego musi ponosić wysokie koszty za pobyt osób w ośrodkach. W miejscu tym również 

zapytała czy na terenie gminy wskazane są rodziny zastępcze? 

 

Kierownik GOPS P. Maria Karczmarek poinformowała, że na terenie gminy Sieradz 

funkcjonuje jedna rodzina zastępcza, gdzie kierowane są dzieci z terenu powiatu sieradzkiego. 

 

Radna P. Bogumiła Woźniak kontynuując swoją wypowiedź pochwaliła organizację 

transportu publicznego, który zdaniem radnej działa bez zarzutów.  W tym temacie zapytała 

czy dopłaty do transportu publicznego będą utrzymane? 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak wskazał, że są dopłaty rządowe niezależne od gminy. 

 

Radna P. Bogumiła Woźniak następnie nawiązała do punktu dotyczącego porządku 

publicznego na terenie gminy. Przekazała swoje uwagi dotyczące działalności policji a także 

działań jakie podejmują np. w sprawie wałęsających się psów. Pani radna uważa, że nie są 

zadowalające. Kolejno poruszyła temat bezpieczeństwa pożarowego, działalności jednostek 

ochotniczych straży pożarnych.  

W sprawie działalności inwestycyjnej powiedziała, że jest pod wrażeniem ich 

liczebności. Również pozyskane dofinasowania były na bardzo wysokim poziomie. Szczególnie 

zwróciła uwagę na dotacje do kościołów twierdząc, że jest to duży zaszczyt dla całej gminy i 

parafian. Również pozytywnie odniosła się do wniosków składanych przez przedstawicieli 

sołectw w ramach programu „Sołectwo na plus”, gdzie można pozyskać dofinansowanie na 

małe projekty, które ostatecznie wpływają na sukces gminy. 

Po czym poruszyła temat rozbudowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej a także 

kwestię dróg publicznych i wewnętrznych. Dodała, że warto byłoby umieścić na stronie 

internetowej wykaz z drogami z podziałem na: drogi wewnętrzne, których jest 50 km, drogi  

publiczne, które stanowią 52 km sieci dróg gminnych. Jest to ważna informacja np. kiedy 

dochodzi do kolizji na drodze wewnętrznej. W sprawie przyłączy kanalizacyjnych zwróciła 

uwagę  na rosnącą liczbę przyłączy pomimo braku rozbudowy sieci. Dodała, że mieszkańcy 

bardziej zadowoleni są z rozbudowy sieci wodociągowej niż z sieci kanalizacyjnej, gdyż mniej 

płacą za wodę.  

W sprawie gospodarki odpadami podkreśliła, że zwiększyła się ilość odpadów 

selektywnie zbieranych przez mieszkańców gminy. Jest to dobry kierunek, gdyż oznacza, że 

coraz więcej odpadów jest segregowanych.  

 Kolejno omówiła punkt dotyczący działalności gospodarczej na terenie gminy. W 

ramach tego działu wskazała na dużą liczbę przedsiębiorców zamykających swą działalność 

lub zawieszających. To wpływa na większą liczbę osób pozostających bez pracy. Niemniej jest 

dobrej myśli z uwagi na uchwałę, która na sesji będzie procedowana dotycząca zwolnień dla 

przedsiębiorców tworzących miejsca pracy.  

  Na zakończenie nawiązała do działu oświata i wychowanie. W swojej wypowiedz 

szczególnie zwróciła uwagę na malejąca liczbę uczniów w szkołach a jednocześnie rosnącą 

liczbę nauczycieli.  

 

Radny P. Jan Świątek nawiązał do wskaźnika zadłużenia gminy. Zwrócił uwagę, że na początku 

2018 r. wynosiło ok. 6 mln zł a na koniec 2024 r. jest planowane na poziomie ok. 11 mln zł.  

Zdaniem radnego należy robić wszystko żeby to zadłużenie nie rosło w kolejnych latach. 

 

Radna P. Agata Kaczmarek na wstępie dołączyła się do gratulacji dla władz gminy i dla 

radnych, gdyż są powody do zadowolenia. Budżet gminy jest zrównoważony i pieniądze 

inwestowane są we wszystkich sołectwach. W mniejszym lub większym stopniu realizowane są 
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zadania w każdej miejscowości. Wykonano wiele dróg, powstały nowe linie oświetlania 

ulicznego, wiele kilometrów wodociągów a także wiele innych mniejszych inwestycji 

realizowanych w ramach funduszu sołeckiego, na które wpływ mają bezpośrednio mieszkańcy 

m.in. remonty świetlic, strażnic, wyposażenia placów zabaw. Pozyskano bardzo dużo funduszy 

zewnętrznych na realizację dróg, wodociągów, budowę biblioteki. Na zakończenie powiedziała, 

że w porównaniu do lat ubiegłych dokumenty takie jak raport i sprawozdanie przygotowano 

czytelnie i przejrzyście. 

 

Radna P. Grażyna Wielowska w swojej wypowiedzi zwróciła uwagę na kilka wskaźników 

obrazujących sytuację finansową gminy. Pierwszy z nich to jest wskaźnik mówiący o udziale 

wydatków majątkowych w wydatkach ogółem. I on kształtował się w roku ubiegłym na poziomie 

18,76%. Jest to tzw. wskaźnik wykonania inwestycji. Dla przypomnienia powiedziała, iż w 2018 

roku ten wskaźnik kształtował się na poziomie - 15%, w 2019 - 9%, w 2020 - 14%, w 2021 – 

12,76%, w 2022 – 20,63%. Dodała, że jest to bardzo wysoki wskaźnik, który pokazuje jak wiele 

inwestycji zostało zrealizowanych dla dobra mieszkańców gminy. Następny wskaźnik, na który 

zwróciła uwagę to wskaźnik samofinansowania, który był na poziomie 87,4%. Wartość tego 

wskaźnika wskazuje stopień, w jakim gmina finansuje inwestycje środkami własnymi, czyli tzw. 

zdolność samofinansowania. Następny wskaźnik to wskaźnik pokrycia inwestycji dotacjami - 

57,57%, co stanowi kwotę ok. 7 mln zł dotacji zewnętrznych.  

 Następnie odniosła się do analizy danych statycznych dotyczących liczby mieszkańców 

gminy. Stwierdziła, że na podstawie danych nastąpił wzrost liczby mieszkańców. Jednocześnie 

potwierdziła, że zmniejszyła się liczba osób korzystających z pomocy społecznej. Jak już 

wcześniej wskazała przedmówczyni zapewne w wyniku wprowadzenia przez państwo 

programów socjalnych, co jest bardzo zadowalające. Kontynuując odniosła się do 

przeprowadzonych badań mammograficznych. Jednocześnie w tym punkcie zaapelowała o 

organizacje takich badań w innych miejscowościach np. Dąbrowie Wielkiej a także wzięcia 

udziału przez gminę w programach profilaktycznych. 

 

Radny P. Michał Bartos przytoczył słowa wypowiedziane kiedy przez pana wójta „zgoda 

buduje, niezgoda rujnuje”. Stwierdził, że dzięki panu wójtowi na sali zapanowała zgoda i 

zrealizowano wiele inwestycji na terenie całej gminy. Podkreślił, że radnym jest się dla całej 

gminy a nie tylko danego sołectwa. Przypomniał słowa wypowiedziane przez pana wójta na 

dożynkach „będą dzielił ten bochen chleba sprawiedliwie”. Tutaj dodał, żeby ten chleb pan 

wójt dzielił równo, aby każde sołectwo było zadowolone. 

 

Przewodniczący rady P. Arkadiusz Powalski zwrócił uwagę, że na terenie Gminy Sieradz są 

32 sołectwa i w każdym z tych sołectw jest coś do zrobienia. Porównał budżet gminy do budżetu 

domowego, który ma swoje ograniczenia. Dlatego pan wójt musi się sztywno poruszać w 

ramach i stąd zadłużenie rośnie. Niemniej dodał, że pan wójt pozyskuje środki na nowe 

inwestycje, które realizowane są w terminie a ponadto nie dokładane są środki do 

oszacowanych inwestycji. Uważa, że gmina działa prawidłowo i dlatego zagłosuje za 

udzieleniem wotum zaufania panu wójtowi. 

 

Zakończono dyskusję. 

 

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sieradz wotum 

zaufania. 

Wiceprzewodnicząca Rady P. Katarzyna Wojtysiak odczytała projekt Uchwały Nr IV/17/2024 

Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sieradz 

wotum zaufania. 
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Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski pogratulował Wójtowi Gminy Sieradz 

P. Jarosławowi Kaźmierczakowi udzielonego wotum zaufania. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak podziękował państwu radnym za obdarzenie stuprocentowym 

zaufaniem. Powiedział, że gmina rozwija się w dobrym kierunku, dużo środków jest 

pozyskiwanych na realizację inwestycji. Ponadto dodał, że zadłużenie wynika z realizacji wielu 

inwestycji na terenie gminy. Jednocześnie zapewnił, że pani skarbnik czuwa nad wskaźnikiem 

zadłużenia. 

 

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023 rok, po uprzednim 

zapoznaniu się i rozpatrzeniu:  

- sprawozdania finansowego za rok 2023,  

- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023rok,  

- informacji o stanie mienia Gminy Sieradz według stanu na dzień 31 grudnia 2023r., 

- uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2023r. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił Skarbnik P. Emilię Bartosiewicz o 

odczytanie uchwały Nr IV/58/2024 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22.04.2024 

r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 r.  

 

Skarbnik P. Emilia Bartosiewicz odczytała uchwałę Nr IV/58/2024 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22.04.2024 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Sieradz za 2023 r.  

 

Uchwała Nr IV/58/2024 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 22.04.2024 r. w 

sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023 r. stanowi 

załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 
 

Dyskusja: 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak przybliżył informacje dotyczące wykonania budżetu za 2023 r.  

Po pierwsze przedstawił najważniejsze wskaźniki i inwestycje. 

W 2023 roku zrealizowano dochody w wysokości 62 428 887,83 zł, co stanowi 99,17% 

realizacji dochodów planowanych. Dochody na programy, projekty finansowane z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej osiągnięto w wysokości 186 746,78 zł. 

Dochody bieżące stanowiły kwotę 55 774 498,45 zł (89,34%), a dochody majątkowe  
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6 654 389,38 zł (10,66%), w tym dochody z tytułu dotacji na realizację inwestycji wynosiły 

6 654 331,62 zł.  

Wydatki wykonano w kwocie 63 930 962,68 zł, co stanowi 94,38% realizacji wydatków 

planowanych. Wydatki na realizację programów, projektów finansowanych z udziałem środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej zrealizowano w wysokości 747 206,40 zł. Wydatki 

bieżące stanowiły kwotę 51 936 956,16 zł (81,24%), a wydatki majątkowe 11 994 006,52 zł 

(18,76%).  

Wynik budżetu zamknął się deficytem w wysokości -1 502 074,85 zł przy planowanym 

deficycie w kwocie -4 782 919,74 zł.  

W grudniu 2023 r. wyemitowano, zgodnie z umową zawartą w 2022 r., pozostałe do 

emisji obligacje na kwotę 2 400 000,00 zł. Zadłużenie gminy na dzień 31.12.2023 r. wyniosło 

11 350 000,00 zł, co stanowi 18,18% wykonanych dochodów. 

 Po drugie wskazał inwestycje zrealizowane w 2023 r. m.in.  

- infrastruktura wodociągowa (211 tys. zł): budowa łącznika wodociągowego w m. Bogumiłów-

Dąbrówka ( 211 tys. zł); 

- zaopatrywanie w wodę (175 tys. zł): budowa odstojnika wód popłucznych w m. Rzechta (75 

tys. zł), modernizacja SUW w m. Ruda (100 tys. zł); 

- inwestycje drogowe ( 6 mln 357 tys. zł): poprawa infrastruktury drogowej na terenie Gminy 

Sieradz w ramach Polskiego Ładu (4 mln 524 tys. zł – remont/przebudowa drogi i mostu w m. 

Grądy-Kolonia Grądy-Kamionaczyk; remont/przebudowa drogi w m. Rzechta; w m. Podłężyce; 

w m. Chojne-Wiechucice; w m. Dębina-Stoczki); przebudowa drogi w m. Dębina (453 tys. zł); 

remont drogi w m. Kuśnie-Dąbrówka (715 tys. zł); w m. Biskupice (278 tys. zł), w m. Sokołów 

(294 tys. zł), projekty dróg w m. Bobrowniki-Okopy, w m. Chałupki, w m. Wiechucice-Zalesie-

Okręglica, w m. Kłocko (38 tys. zł); wykonanie chodnika w m. Dąbrowa Wielka (20 tys. zł); 

zakup działki pod drogę gminną w m. Dębowiec (38 tys. zł); 

- świetlice (622 tyś zł): budowa świetlicy w m. Rzechta (200 tys. zł), w m. Kuśnie (17 tyś zł), 

modernizacja świetlicy w m. Kłocko (160 tys. zł), w m. Łosieniec (65 tys. zł), w m. Dąbrowa 

Wielka (18 tys. zł), w m. Dąbrówka (3 tys. zł), rozbudowa świetlicy w m. Bobrowniki (107 tys. 

zł), montaż paneli fotowoltaicznych i klimatyzatorów na budynku świetlicy w m. Podłężyce (53 

tys. zł); 

- ochotnicze straże pożarne (1 mln 133 tys. zł): dotacja dla OSP Ruda na zakup średniego 

samochodu ratowniczo-gaśniczego (640 tys. zł), dotacja dla OSP Chojne na rozbudowę garażu 

(300 tys. zł), zakup zestawu narzędzi ratowniczych dla OSP Ruda (93 tys. zł), przebudowa 

garażu w OSP Ruda (74 tys. zł), montaż paneli fotowoltaicznych na budynku strażnicy OSP 

Grabowiec (25 tys. zł); 

- biblioteki (1 mln 365 tys. zł): Budowa budynku Biblioteki Publicznej w Charłupi Małej (1 

mln  365 tys. zł); 

- zabytki (70 tys. zł): dotacja dla Parafii w m. Chojne (70 tys. zł); 

- oświetlenie uliczne (903 tyś zł): wymiana oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Sieradz w 

ramach Polskiego Ładu (882 tys. zł) wykonanie projektów oświetlenia ulicznego w m. 

Dąbrówka, Stawiszcze, Dzigorzew (21 tys. zł); 

- infrastruktura kanalizacyjna (105 tys. zł): dofinansowanie 14 szt. podłączeń budynków z 

terenu gminy do zbiorczego systemu kanalizacyjnego (10 tys. zł), wykonanie projektów sieci 

kanalizacyjnej na ternie Gminy Sieradz (95 tys. zł); 

- administracja (82 tys. zł): zakup maszyny czyszczącej (13 tys. zł), realizacja projektu Cyfrowa 

Gminy – rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie odporności na zagrożenia (69 tys. zł); 

- gospodarka mieszkaniowa (73 tys. zł): wykonanie projektu budowy budynku komunalnego w 

Męckiej Woli (73 tys. zł); 

- udziały (434,5 tys. zł) – podniesienie kapitału zakładowego MPWiK Sp. z o.o. w Sieradzu 

(434,5 tys. zł); 



8 
 

- pozostałe (464 tys. zł): utworzenie ogrodu w m. Chojne (150 tys. zł), renowacja zbiornika 

wodnego w m. Sokołów (171 tys. zł), zakup kosiarki-traktorka dla sołectwa Bogumiłów (13 tys. 

zł), budowa 2 altan wraz z infrastrukturą towarzyszącą w m. Ruda (89 tys. zł), budowa altany 

w m. Dzigorzew (25 tys. zł), zakup zjazdu linowego dla sołectwa Wiechucice (16 tys. zł). 

Łącznie w 2023 r. poniesiono nakłady inwestycyjne w wysokości 11 994 006,52 zł, z 

czego 55,48% zostało sfinansowane z dotacji i środków pozyskanych na inwestycje, a 44,52% 

ze środków własnych, w tym z wyemitowanych w latach 2022-2023 obligacji. 

  

Zakończono dyskusję. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady P. Katarzyna Wojtysiak odczytała projekt Uchwały Nr IV/18/2024 

Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sieradz za 2023 rok. 
 

Następnie przystąpiono do głosowania jawnego, imiennego nad  projektem uchwały. 

Przewodniczący przedstawił wyniki głosowania: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Punkt 8 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, po uprzednim zapoznaniu się i rozpatrzeniu:  

- wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi    

Gminy Sieradz za 2023 rok wraz z uzasadnieniem,  

- uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku    

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz za 2023rok. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej 

P. Grażynę Wielowską o przedstawienie wniosku komisji rewizyjnej oraz uchwały Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Sieradz za 2023rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej P. Grażyna Wielowska odczytała wniosek Komisji 

Rewizyjnej z dnia 22.05.2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz za 

2023 rok wraz z uzasadnieniem wniosku z tytułu wykonania budżetu. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 22.05.2024 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Sieradz za 2023 rok wraz z uzasadnieniem wniosku z tytułu wykonania budżetu stanowi 

załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji P. Grażyna Wielowska kolejno odczytała uchwałę Nr IV/99/2024 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 4 czerwca 2024 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sieradz o udzielenie 

absolutorium Wójtowi gminy Sieradz za 2023 rok. 
 

Uchwała Nr IV/99/2024 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 04.06.2024 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sieradz o udzielenie 

absolutorium Wójtowi gminy Sieradz za 2023r. stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję.  Nikt się nie zgłosił. 
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Wiceprzewodnicząca Rady P. Katarzyna Wojtysiak odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Rada Gminy Sieradz po zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok, 

2) sprawozdaniem finansowym Gminy Sieradz za 2023 rok, 

3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Sieradz sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok, 

4) informacją o stanie mienia Gminy Sieradz, 

5) wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz, 

6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz 

 

przystąpiła do głosowania jawnego, imiennego nad  treścią uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

Przewodniczący przedstawił wyniki głosowania: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi: 

- Uchwała Nr IV/19/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Sieradz z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok załącznik Nr 12 

do protokołu.  

 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski pogratulował Panu Wójtowi, całemu urzędowi 

gminy Sieradz i Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sieradzu a także wszystkim, którzy 

przyczynili się do sukcesu pana wójta. Również pogratulował radnym, sołtysom dodając, że 

wszyscy pracują na obraz gminy jaki został zaprezentowany przez wójta w raporcie o stanie 

gminy. Na zakończenie dodał, że prawdziwe wotum zaufania i absolutorium wójt gminy 

otrzymał w dniu wyborów na kolejną kadencję. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak podziękował radnym poprzedniej kadencji jak i obecnej za 

obdarzenie zaufaniem i udzielenie absolutorium za wykonanie budżetu gminy Sieradz za 2023 r. 

Szczególne słowa podziękowania za wspólną realizację budżetu skierował w stronę sołtysów, 

kierownictwa i pracowników urzędu oraz dyrektorów jednostek podległych urzędowi. Na 

zakończenie dodał, że dla dobra gminy oraz jej rozwoju liczy w kolejnych latach na dobrą 

współpracę. 

 

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sieradz na lata 2024-2032. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/20/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sieradz na lata 2024-2032 
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Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

Punkt 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/21/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Sieradz na 2024 r. 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Wiceprzewodnicząca Rady P. Katarzyna Wojtysiak odczytała projekt Uchwały Nr IV/22/2024 

Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie poboru podatku w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

 

Następnie przystąpiono do głosowania jawnego, imiennego nad  projektem uchwały. 

Przewodniczący przedstawił wyniki głosowania: za - 15, przeciw - brak, wstrzymało się – brak.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.  

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 

 

Punkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje w ramach pomocy de minimis. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/23/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie zwolnienia 

od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje w ramach 

pomocy de minimis 
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Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

gminy Sieradz. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/24/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Sieradz 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 

 

Punkt 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 

Sieradz porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia gminie Miasto Sieradz 

zadania publicznego polegającego na opracowaniu dokumentu pn. „Koncepcja rozwoju 

rowerowych i pieszych szlaków turystycznych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na 

obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sieradz – Zduńska Wola – Łask”. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/25/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez Wójta Gminy Sieradz porozumienia międzygminnego w sprawie 

powierzenia gminie Miasto Sieradz zadania publicznego polegającego na opracowaniu 

dokumentu pn. „Koncepcja rozwoju rowerowych i pieszych szlaków turystycznych wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą na obszarze Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Sieradz – 

Zduńska Wola – Łask” 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 

 

Punkt 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Sieradz, położonej w obrębie 

Sokołów gm. Sieradz, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 63/2, 

o powierzchni 0,7000 ha. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 
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Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/26/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy 

Sieradz, położonej w obrębie Sokołów gm. Sieradz, oznaczonej w ewidencji gruntów i 

budynków jako działka nr 63/2, o powierzchni 0,7000 ha 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 27 do protokołu. 

 

Punkt 16 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji udzielenia dotacji celowej z 

środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy 

Sieradz. 

Komisja Gospodarczo-Finansowa, Rolnictwa i Infrastruktury – opinia pozytywna. 

Komisja Samorządowa, Zdrowia, Kultury i Opieki Socjalnej  – opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski otworzył dyskusję. 

 

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski zarządził głosowanie nad uchwałą: 

- Uchwała Nr IV/27/2024 Rady Gminy Sieradz z dnia 18 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia 

dotacji udzielenia dotacji celowej z środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

Gminy Sieradz 

 

Wyniki głosowania: za - 15 Radnych, przeciw - brak, wstrzymało się – brak. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

Protokół imiennego głosowania stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 

 

Punkt 17 - Wolne wnioski i informacje sołtysów, mieszkańców, zaproszonych gości. 

Sołtys sołectwa Biskupice P. Ewelina Górna zgłosiła kilka tematów do realizacji. Po pierwsze 

wykonanie przejścia dla pieszych na Zagórkach. Miejsce to jest bardzo niebezpieczne 

szczególnie dla dzieci, które uczęszczają do szkoły transportem publicznym. Po drugie 

wskazała, że zostały wykonane dwa chodniki wzdłuż drogi nad rzeką. Mieszkańcy zwracają 

uwagę, że są zbyt wysokie i jest problem przy przejeździe dwóch samochodów. Poprosiła o 

interwencję w tej sprawie. Trzeci temat dotyczy drogi gminnej w Biskupicach przy dworku po 

dawnej szkole. Droga jest w bardzo złym stanie, stwarza niebezpieczeństwo dla użytkowników 

i w związku z tym wnioskuje o jak najszybszą realizację inwestycji i położenie dywanika 

asfaltowego. 

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak potwierdziła, że na drodze gminnej wskazanej przez panią 

sołtys jest bardzo niebezpiecznie. Szczególnie jeśli chodzi o wyjazd na drogę krajową. 
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Sołtys sołectwa Dzierlin P. Mirosław Piecyk zwrócił uwagę, że sołectwo Dzierlin jest 

poszkodowane, gdyż lampy uliczne są powieszone co drugi słup. Natomiast w innych 

sołectwach na terenie gminy lampa jest na każdym slupie. Następnie zawnioskował o podjęcie 

współpracy z powiatem sieradzkim w sprawie naprawy drogi powiatowej w Dzierlinie. 

 

Sołtys sołectwa Kowale P. Marzena Jaworska zabrała głos w imieniu rolników, którzy mają 

problem z utylizacją opon od ciągników rolniczych. Wspomniała, że opłaty za odpady 

komunalne są wysokie a mimo to nie ma możliwości pozostawienia opon od maszyn rolniczych 

na punkcie selektywnej zbiórki odpadów w Dzigorzewie. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak poinformował, iż temat dotyczący lamp ulicznych zostanie 

sprawdzony. Odnośnie remontu drogi powiatowej w Dzierlinie a także innych dróg 

powiatowych na terenie gminy Sieradz powiedział, że zostało wystosowane pismo do starosty 

sieradzkiego. W piśmie zapewniono wolę partycypacji w kosztach budowy dróg powiatowych 

na terenie gminy. Decyzja odnośnie remontów dróg powiatowych należy do starosty 

sieradzkiego. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik udzielił wyjaśnień odnośnie odpadów z działalności rolniczej. 

Potwierdził, że punkt selektywnej zbiórki odpadów i związek komunalny „czyste miasto, czysta 

gmina” nie przyjmują tego typu odpadów, gdyż nie są one odpadami komunalnymi tylko 

odpadami z działalności gospodarczej. Tego typu odpady zagospodarowuje firma z 

Działoszyna. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak odnośnie wskazanej przez panią sołtys drogi gminnej w 

Biskupicach powiedział, że w przyszłorocznym budżecie gminy zapewne zostanie ujęta do 

realizacji i położenia dywanika asfaltowego. 

 

Sołtys sołectwa Okręglica P. Jarosław Wojtysiak poruszył najważniejszy temat dla 

mieszkańców sołectwa Okręglica. Dotyczy on farmy fotowoltaicznej i planu zagospodarowania 

przestrzennego. Zapytał na jakim etapie jest procedura uchwalania a także o wskazane jak 

będzie sprawa dalej wyglądała. Dodał, że mieszkańcy zgłaszają kategoryczny sprzeciw w 

sprawie planowanej inwestycji. Zapewnił o podjęciu wszelkich możliwych starań przeciwko 

powstaniu inwestycji. 

 

Z-ca Wójta P. Krzysztof Polusik wskazał, iż w dniu dzisiejszym na sesji została podjęta uchwała 

o przystąpieniu do opracowania planu ogólnego gminy Sieradz. Taki dokument jest 

obowiązkowy. Zgodnie z wytycznymi musi zostać uchwalony do końca 2025 roku.   

Jeżeli chodzi o farmę fotowoltaiczną na Okręglicy i Sokołowie to zapewnił, że gmina 

pozostaje w ścisłym kontakcie z radną Grażyną Wielowską odnośnie działań podejmowanych 

co do budowy wskazanych farm fotowoltaicznych. Jednocześnie dodał, że petycje, uwagi są 

wnikliwie rozpatrywane. Powiedział, że na chwilę obecną trudno jest jednoznacznie wskazać w 

jakim kierunku postępowanie będzie zmierzało, ale mieszkańcy nie pozostaną na pewno bez 

wsparcia i pomocy. 

 

Punkt 18 - Interpelacje i zapytania Radnych. 

Radna P. Agata Kaczmarek złożyła dwie interpelacje na piśmie o treści: 

1. Zgłaszam interpelację za pośrednictwem przewodniczącego rady i dalej Urzędu Gminy 

Sieradz do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi. Na wniosek okolicznych mieszkańców 

oraz użytkowników DW 480 proszę o wybudowanie ścieżki rowerowej wzdłuż drogi od 

Sieradza poprzez Monice aż do skrzyżowania przy kapliczce koło Dino na tzw. Żeglinie. 
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Temat jest znany i był wcześniej naświetlany ZD, ponieważ było wystosowane pismo z 

podpisami mieszkańców i pieczęcią Urzędu Gminy Sieradz. Na DW 480 jest wzmożony 

ruch, nie ma oświetlenia i są wysokie pobocza. Rowerzyści korzystają z tej drogi jadąc 

do pracy, kościoła, szkoły czy sklepu Dino. Droga służy także wycieczkom rowerowym 

i mieszkańcom, którzy jeżdżą rekreacyjnie. Przede wszystkim należy przypomnieć, że są 

tutaj częste wypadki, w tym wypadki śmiertelne z udziałem rowerzystów. Zginął na tej 

drodze chłopiec i sprawa była nagłośniona, ale po upływie czasu ucichła. Nic w tym 

temacie nie zostało zrobione, aby rowerzyści mogli się bezpiecznie przemieszczać. 

Myślę, ze tak może być aż do następnego nieszczęśliwego razu. Należy również 

nadmienić, iż w tym rejonie nie ma wcale ścieżek rowerowych. 

2. Za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy i dalej Wójta Gminy Sieradz 

zgłaszam interpelację do Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji o 

wymianę, czyszczenie i przegląd hydrantów w miejscowości Bogumiłów, Bogumiłów 

Kolonia, Wiechucice, Wiechutki. Hydranty nie miały przeglądu już bardzo dawno a 

transportowana woda z przewodów sieci wodociągowej jest użytkowana przez 

mieszkańców. To jest najważniejsze zadanie lecz zadaniem hydrantów jest również 

mobilne dostarczenie wody dla służb przeciwpożarowych. W tej chwili nie mamy 

pewności, że bez przeglądu i czyszczenia spełniają dobrze swoją rolę.  

 

Radna P. Katarzyna Wojtysiak podziękowała pani radnej za złożenie interpelacji w sprawie 

przeglądu hydrantów. Zwróciła uwagę, że na terenie całej gminy służby mpwik mają obowiązek 

przeprowadzić konserwację. Dlatego wnosi o przeprowadzenie przeglądu hydrantów na terenie 

wszystkich miejscowości. 

 

Radny P. Jakub Łuś zapytał na jakim etapie jest droga ogrody w Kłocku. Z uzyskanych 

wcześniej informacji wie, że ze względów formalnych nie mogła zostać zrealizowana. Natomiast 

było zapewnienie, że inwestycja będzie zrealizowana. Wskazał, że w budżecie zabezpieczono 

środki w wysokości 30tys zł z przeznaczeniem na opracowanie projektu i dlatego poprosił o 

szczegółowe informacje. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak powiedział, że droga jest zaplanowana do realizacji. W ubiegłej 

kadencji ze względu na nieuregulowany stan prawny właścicieli gruntów nie udało się 

zrealizować inwestycji. Ta sytuacja obecnie się zmieniała i dlatego dokumentacja projektowa 

jest przygotowywana. Zapewnił, że w planach inwestycyjnych gminy wskazana droga jest 

przewidziana do realizacji. 

 

Radny P. Jakub Łuś przypomniał, że jakiś miesiąc temu wraz z panem sołtysem rozmawiali z 

panem wójtem odnośnie konieczności ustawienia koszy na śmieci w okolicy zbiornika wodnego 

na terenie sołectwa Kłocko. Do chwili obecnej nie zostały one dostarczone mimo, że pan wójt 

pozytywnie rozpatrzył prośbę. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak odpowiedział, że do końca tygodnia kosze zostaną postawione 

w pobliżu zbiornika. 

 

Radny P. Jarosław Jamroziak zapytał jak wygląda temat drogi w miejscowości Sucha. 

Szczególnie zwrócił uwagę na zakrzaczenia, które należy jak najszybciej usunąć. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak na wstępie poinformował, że złożono wniosek o dofinansowanie 

drogi z programu dróg samorządowych województwa łódzkiego, który został rozpatrzony 

pozytywnie. Jednak, aby realizować inwestycję należy najpierw wykonać dokumentację 
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projektową a w terenie okazało się, że brak jest punktów granicznych. W związku z powyższym 

należy wyznaczyć punkty graniczne i dopiero przystąpić do opracowania dokumentacji 

projektowej drogi. 

 

Radny P. Jarosław Jamroziak przekazał informację sołtysom, iż do końca roku Wody Polskie 

zobowiązały się oczyścił rzekę Niniwke od Kamionacza do Mnichowa.  

 

Radna P. Bogumiła Woźniak poprosiła kierownik gops o bieżącą informację dotyczącą 

wydawania „Kopert życia” i „Opasek życia”. 

 

Kierownik GOPS P. Maria Karczmarek  na wstępie powiedziała, że odzew jest znikomy. Mimo, 

że wysłano kurendy w środowisko to tylko 11 osób zgłosiło się do programu dotyczącego 

„Opasek życia” a zostało ich zamówionych 30. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak poinformował, że na spotkaniach wyborczych z mieszkańcami 

informował o przyjętych programach. 

 

Radna P. Katarzyna Ciesielska-Kluska zawnioskowała o sprawdzenie stanu przystanków 

autobusowych oraz o oczyszczenie rowu melioracyjnego w stronę miejscowości Rzechta a także 

usunięcia zakrzaczeń wzdłuż tej drogi. 

 

Z-ca wójta P. Krzysztof Polusik powiedział, że wnioski zostały zapisane do realizacji. 

 

Wójt P. Jarosław Kaźmierczak poinformował o możliwości wzięcia udziału w głosowaniu w 

ramach budżetu obywatelskiego województwa łódzkiego a także zadaniach, które można 

ewentualnie wziąć pod uwagę przy oddawaniu głosu. 

 

Całość wystąpień w archiwalnym nagraniu z sesji na stronie www.bip.ugsieradz.com.pl.  

 

Punkt 19 - Zamknięcie obrad. 

Ponieważ porządek obrad został wyczerpany Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Powalski 

podziękował uczestnikom za udział w obradach i zamknął obrady IV sesji Rady Gminy 

Sieradz. 

 

 

  

 Przewodniczący Rady: 

 

                  Arkadiusz Powalski 

 

Protokołowała: 

Anna Ograbek 

Inspektor 

http://www.bip.złoczew.pl/

